
Toen Hij eens aan de oever  

van het Meer van Gennesaret stond  

en het volk zich om Hem verdrong  

om naar het woord van God te luisteren,  

zag Hij twee boten  

aan de oever van het meer liggen;  

de vissers waren eruit gestapt,  

ze waren bezig de netten te spoelen.  

Hij stapte in een van de boten,  

die van Simon was,  

en vroeg hem een eindje  

van het land weg te varen;  

Hij ging zitten  

en gaf de menigte onderricht vanuit de boot.  

Toen Hij was opgehouden met spreken,  

zei Hij tegen Simon:  

‘Vaar naar diep water  

en gooi jullie netten uit om vis te vangen.’  

Simon antwoordde:  

‘Meester, de hele nacht  

hebben we ons ingespannen en niets gevangen.  

Maar als U het zegt, zal ik de netten uitwerpen.’  

En toen ze dat gedaan hadden,  

zwom er zo’n enorme school vissen in de netten 

dat die dreigden te scheuren.  

Ze gebaarden naar de mannen  

in de andere boot 

dat die hen moesten komen helpen;  

nadat dezen bij hen waren gekomen,  

vulden ze de beide boten met zo veel vis  

dat ze bijna zonken.  

Toen Simon Petrus dat zag,  

viel hij op zijn knieën voor Jezus neer en zei:  

‘Ga weg van mij, Heer,  

want ik ben een zondig mens.’  

Hij was verbijsterd, net als allen die bij hem waren,  

over de enorme hoeveelheid vis  

die ze gevangen hadden;  

zo verging het ook Jakobus en Johannes,  

de zonen van Zebedeüs,  

die met Simon samenwerkten.  

Jezus zei tegen Simon:  

‘Wees niet bang,  

voortaan zul je mensen vangen.’  

En nadat ze de boten aan land hadden 

gebracht, lieten ze alles achter en volgden Hem.  

 

Lucas 5, 1-11 

‘Vaar naar diep water.’ Diep water is een 

beeld voor chaos, gevaar en dood. In de 

werkelijkheid was/is dat ook zo. ‘De hele 

nacht hebben we ons ingespannen en niets 

gevangen.’ De nacht verergert alleen maar 

de chaos, de miserie en de dood. Simon 

houdt het voor bekeken. 

 

Jezus is bezig met het verkondigen van het 

woord van God, ook met zijn opdracht ‘vaar 

naar diep water’. Simon heeft er wel oren 

naar, ondanks de slechte nacht: ‘als U het 

zegt, zal ik de netten uitwerpen.’ Het 

resultaat is onverwacht verbluffend: de 

netten dreigden te scheuren door de 

overvloed aan vissen. De mannen in de 

andere boot moesten helpen. Vissers werken 

samen om de netten aan boord te halen. Zij  

zijn fier op  hun vissen en hebben alle 

waardering en zorg voor de vangst. Echte 

vissers houden van hun vis. 

 

Simon doet wat Jezus zegt. Hij is zoals Maria 

in het verhaal van de bruiloft in Kana. Aan 

de dienaars zegt zij: ‘Doe maar wat Hij jullie 

zegt, wat het ook is.’ (Johannes 2, 5) Simon 

heeft vertrouwen in het woord van God, 

zoals Jezus het verkondigt.  

 

Voor de eerste keer wordt in het evangelie 

van Lucas de naam Petrus gebruikt. Lucas 

geeft ons Petrus, samen met Jakobus en 

Johannes, wellicht de eerste drie leiders in de 

vroege kerk, als voorbeeld. Die Petrus doet 

plots een merkwaardige belijdenis: ‘Ga weg 

van mij, Heer, want ik ben een zondig mens.’ 

Hoe vaak moesten en moeten wij tot op 

vandaag in de kerk niet horen dat wij 

‘zondige mensen’ zijn? Terwijl er geen 

mensen bestaan die volmaakt zijn. Elke mens 

is een ‘zondig mens’. Jezus loopt echter niet 

weg van Simon Petrus. Zijn antwoord is kort 

en krachtig: ‘Wees niet bang’. Hij vertrouwt 

het woord van God toe aan mensen, aan  

‘zondige mensen’. Er zijn geen andere.  

 

‘Voortaan zul je mensen vangen.’ Voortaan 

zul je mensen helpen om de diepte van het 

leven te boven te komen. Voortaan zul je 

mensen helpen ‘opstaan’, helpen ‘leven’. 

 

Dit verhaal van de evangelist Lucas is een 

verrijzenisverhaal. Het maakt duidelijk 

waartoe ons geloof in de verrijzenis van Jezus 

ons roept en ons in staat stelt. 

 

Wees niet bang voor de donkere diepte van 

het leven, chaos, gevaar, lijden en dood. 

Mensen helpen elkaar om uit de dieperik 

boven te komen. Dat is verrijzenis. 

 

Wees niet bang voor ‘diep’gaande 

gesprekken met mensen. Ontgetwijfeld 

komen daar ook donkere aspecten van het 

leven aan bod: lijden, verdriet, mislukking, 

zonde. Waar mensen naar elkaar luisteren 

vangen zij elkaar op om te leven. Dat is 

verrijzenis. 

 

Wees niet bang als je twijfelt aan jezelf. Het 

werk van Jezus gaat alleen verder in en door 

mensen die zijn zoals jij. Hij heeft er geen 

andere. Ook dat is verrijzenisgeloof. 

 

Daarom: wees niet bang. Laat achter wat je 

hindert en volg Hem.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

God, 

wij zijn ‘zondige mensen’, 

maar Gij loopt niet weg van ons. 

“Ik zal er zijn” zegt Gij. 

 

Wij danken U 

omdat Jezus ons geleerd heeft 

dat wij niet zullen verdrinken 

in diep water. 

 

Ons leven is sterker 

dan chaos, gevaar, lijden en dood. 

 

Jezus roept ons 

om elkaar ‘op te vissen’ 

wanneer iemand dreigt weg te zinken 

in de donkere diepte. 

 

“Wees niet bang”  

zegt Hij nog steeds aan ieder van ons. 

 

Wij danken U, God, 

voor het leven in overvloed 

dat Gij ons geeft 

voor altijd. 

 

Amen. 
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Schilderij: Luc Blomme 
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In het Licht 
van Gods Woord 

 

 

 

 

 
 

 

 

 
“Wees niet bang.” 


